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Fredag den 1. december 2006 kl. 10.00 

Dagsorden 

1) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. 
F 24: 
Forespørgsel til ministeren for udviklingsbi- 
stand [om EU's handelsaftaler med ulandene]. 
Af Rune Lund (EL) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 28/11 2006). 

2) Forhandling om redegørelse nr. R 4: 
Familie- og forbrugerministerens redegørelse af 
17/11 2006 om fødevarepolitik i et forbrugerper- 
spektiv. 
Af familie- og forbrugerministeren (Lars Bar- 
foed). 
(Redegørelsen anmeldt 17/11 2006. Redegørel- 
sen givet 17/11 2006. Meddelelse om forhand- 
ling 17/11 2006). 

3) Forespørgsel nr. F 22: 
Forespørgsel til familie- og forbrugerministeren 
[om fødevaresikkerhed, -kontrol og -strategi]. 
Af Kristen Touborg (SF), Jens Peter Vernersen 
(S), Elisabeth Geday (RV) og Per Clausen (EL) 
m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 22/11 2006. Fremme af 
forespørgslen vedtaget 28/11 2006. Eventuel af- 
stemning udsættes til tirsdag den 5. december 
2006). 

4) Første behandling af beslutningsforslag nr. 
Bil:  
Forslag til folketingsbeslutning om ligestilling af 
forældrepar af samme køn. 
Af Simon Emil Ammitzbøll (RV) og Lone Dyb- 
kjær (RV). 
(Fremsat 24/10 2006). 

Meddelelser fra formanden 

Formanden: 
Medlemmer af Folketinget Anne Grete Holms- 
gaard (SF) m.fl. har meddelt mig, at de ønsker 
skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om ophævelse af 
sæddonorers anonymitet ved kunstig befrugt- 
ning. 
(Beslutningsforslag nr. B 53). 

Den første sag på dagsordenen var: 
1) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. 
F 24: 
Forespørgsel til ministeren for udviklingsbi- 
stand [om EU's handelsaftaler med ulandene]. 
Af Rune Lund (EL) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 28/11 2006). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af denne 
forespørgsel, betragter jeg Tingets samtykke 
dertil som givet. (Ophold). Det er givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
2) Forhandling om redegørelse nr. R 4: 
Familie- og forbrugerministerens redegørelse 
af 17/11 2006 om fødevarepolitik i et forbruger- 
perspektiv. 
Af familie- og forbrugerministeren (Lars Bar- 
foed). 
(Redegørelsen anmeldt 17/11 2006. Redegørel- 
sen givet 17/11 2006. Meddelelse om forhand- 
ling 17/11 2006). 
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Sammen med denne sag foretoges: 
3) Forespørgsel nr. F 22: 
Forespørgsel til familie- og forbrugerministe- 
ren: 
»Hvordan vil regeringen sikre et højt niveau 
for fødevaresikkerhed, en velfungerende føde- 
varekontrol og en langsigtet fødevarestrategi, 
som aktivt medvirker til øget sundhed i be- 
folkningen?« 
Af Kristen Touborg (SF), Jens Peter Vernersen 
(S), Elisabeth Geday (RV), Ole Sohn (SF) og Per 
Clausen (EL). 
(Forespørgslen anmeldt 22/11 2006. Fremme af 
forespørgslen vedtaget 28/11 2006. Eventuel af- 
stemning udsættes til tirsdag den 5. december 
2006). 

Formanden: 
Jeg gør opmærksom på, at afstemning om even- 
tuelle forslag til vedtagelse udsættes til tirsdag 
den 5. december 2006. 

Begrundelse 

Kristen Touborg (SF): 
Da jeg for et par uger siden modtog redegørelse 
om fødevarepolitik i et forbrugerperspektiv, var 
min første tanke, at det godt nok var en bette en, 
men da det handler mere om kvalitet end om 
kvantitet, behøver redegørelsens størrelse jo 
ikke at være afgørende. Og når man så ser på det 
indbydende layout på glittet papir og gode far- 
vebilleder af kernefamilien Danmark med far, 
mor og ikke mindst en masse børn, så er for- 
ventningerne til indholdet jo klart blevet styrket. 

Desværre må jeg sige, at indpakningen bedst 
kan betegnes som vildledning af forbrugerne. 
Hvor er de målrettede handlingsplaner for at 
indfri de fine løfter, regeringen giver om bedre 
sundhed, kvalitet og fødevaresikkerhed? 

Jeg vil godt give et par eksempler på regerin- 
gens handlingslammelse. På side 4 står der: 

»Samfundet har en stor opgave foran sig for 
at finde løsninger på borgernes stigende over- 
vægt.« 

Og hvad er så regeringens løsningsforslag ud 
over en henvisning til, at der en gang næste år 
kommer en rapport fra Ernæringsrådet? Det er: 

»Monitoreringen af udviklingen på områder- 
ne kost, motion og overvægt vil i de kommende 
år blive styrket. En styrket monitorering vil lø- 
bende gøre det muligt at vurdere de nationale, 
regionale og kommunale indsatser.« 

Men hvad har regeringen så selvstændigt 
kunne bidrage med i kampen mod den stigende 
overvægt? Tja, regeringen har lige sammen med 
Dansk Folkeparti besluttet at sætte afgiften på 
sodavand ned. Regeringen vil lancere et natio- 
nalt ernæringsmærke -  det står på side 9 -  men 
er der sat midler af til at få et sådant mærke til at 
virke efter hensigten? Det er der vist ikke, og så 
er det jo sådan set svært at komme nogen vegne 
med det. 

Sådan er der en række eksempler i redegørel- 
sen. Jeg ser frem til, at vi her i dag kan få en god 
debat. 

Kl. 10.05 

Besvarelse 

Familie- og forbrugerministeren (Lars Bar- 
foed): 
Jeg vil gerne takke for muligheden for både at 
diskutere forespørgslen og i løbet af dagen også 
redegørelsen. 

Jeg tror, jeg vil besvare forespørgslen ved 
først at kommentere den langsigtede fødevare- 
strategi lidt -  den indgår i forespørgslen -  for 
det er jo sådan, at den langsigtede fødevarestra- 
tegi er det overordnede, og så er det det, der 
danner grundlag for politikker om bl.a. fødeva- 
resikkerhed. 

Det er sådan, som hr. Kristen Touborg også 
netop har nævnt, at jeg på regeringens vegne 
har fremlagt en fødevarepolitisk redegørelse. 
Redegørelsen tager afsæt i forbrugerne og viser 
retningen for, hvordan vi vil prioritere indsatsen 
på det fødevarepolitiske område i de kommen- 
de år. 

Regeringens politik og mål er selvfølgelig -  
det går jeg ud fra er en politik, vi deler med alle 
her i Folketinget -  at vi skal tage afsæt i forbru- 
gerne, og at vi først og fremmest skal fremme 
danskernes sundhed via en ernæringsrigtig 
kost. Vi vil sikre forbrugerne kvalitet, vi vil sikre 
dem sikkerhed. Derfor vil vores fødevarepolitik 
i de kommende år være vedkommende og en 
politik, der gør en forskel i dagligdagen. Som 
det fremgår af redegørelsen, er der fire vigtige 
elementer, der i samspil skal indfri det mål, 
nemlig tilgængelighed, gennemsigtighed, an- 
svarlighed og forskning. 

Regeringen vil sørge for at fremme tilgænge- 
ligheden af viden om sund livsstil og fremme 
udbuddet af sund mad. Det er jo en forudsæt- 
ning for at fremme danskernes sundhed og fore- 


